
 

 
Elstedgårde 
Referat fra generalforsamling 2018 
Onsdag d. 7. marts 2018 i Sognegården v/Elsted Kirke 
Referat: Claus Michael Schmidt 
 
 

1) Valg af dirigent og referent 
Henning Hansen valgt til dirigent. Konstateret at generalforsamlingen er lovligt indkaldt og dermed gyldig. 

 
2) Bestyrelsens beretning 

Kommentarer og spørgsmål: 
• I alt 5 husstande mangler at få tinglyst brugsret til vognly. 
• Snerydning ved fortov langs fodboldbanen er vist smuttet i aftalen. Bestyrelsen tager kontakt til vores 

snerydder. 
• ? Hvordan sikrer kommunen at der ikke parkeres på Elsted Kirkevej når vejen bliver mærket op? Svar: Det 

gør kommunen ikke, men vi kan ringe efter kommunens parkeringsvagter. 
• Stenmelet på stien i etape 2 er formentlig ikke stenmel. Stien bliver derfor formentlig ikke bedre af at blive 

vibreret. 
• Samme problem i etape 3. Her regner stenmelet væk og skal samles tilbage. Stenmel ville ikke umiddelbart 

blive skyllet væk af regn. 
• Af beskrivelsen af de udendørs arealer burde fremgå, hvorvidt det er stenmel. Dette bør medtages i 

forhandlingen om grundejerforeningens overtagelse af fællesarealerne. 
• I forbindelse med den kommende overtagelse af Elsted Kirkevej, er der endnu ikke oprettet en fælles 

vejfond med områdets øvrige grundejerforeninger. Dette sker formentlig, men vi er stadig tidligt i forløbet. 
Kun vejen fra kirken og videre op mod os privatiseres. 

Stikord til formandens beretning vedhæftet. 
  
3) Regnskabsaflæggelse for 2017 

Kommentarer og spørgsmål:  
• ? Kan vi spare på snerydning ved at afvente lidt mere sne end hvad vi oplever nu? Svar: Nej, der saltes 

forebyggende. 
• ? Skal grundejerforeningen også vedligeholde cykelstien mod nord, mellem nr. 35 og 68? Svar: Ja, rydning og 

saltning er vores ansvar. Saltspreder kan ikke komme derop, og bestyrelsen tager kontakt med vores 
snerydder. 

Konklusion: 2017 regnskab (vedhæftet) godkendt.  
  
4) Valg af bestyrelse og suppleanter 

• På valg: Bjarne Hede Simonsen – genvalgt 
• På valg: Tove Vestergaard Pasalic – genvalgt 
• Suppleant: Jørn Dixen - genvalgt 
• Revisor: Olaf Tikiøb - genvalgt 

 



5) Vedtagelse af budget for 2018 (behandlet efter vedtagelse af pkt. 6: Kontingent) 
Kommentarer og spørgsmål:  
• ? Hvad dækker aftalen med gartner? (Besøgene syner ikke altid af meget og kan virke korte). Svar: Her 

henvises til vedligeholdelsesplanen i aftalen med gartneren. 
 

Konklusion: 2018 budget godkendt 
  
6) Fastsættelse af kontingent for det følgende regnskabsår (2018) 

Kontingent på kr. 3.200 foreslås fastholdt i 2018. Uændret i forhold til 2017. 
 
Konklusion: 2018 kontingent godkendt. 

  
7) Indkomne Forslag  

Bestyrelsens forslag til natbelysning fremlagt (se bilag). 
Kommentarer og spørgsmål: 
• De oprindelige pærer blev skiftet til lavenergipærer i foråret 2017, så vi kender endnu ikke den samlede 

driftsudgift for et helt år.  
• Især vores ældre beboere ønsker af tryghedshensyn det udendørs lys tændt hele natten. 
• Natbelysning kan endvidere have en forebyggende virkning i forhold til evt. kriminalitet. 
• Henning (nr. 29) sender en oversigt med ca. lys-tider til bestyrelsen. 
• Knud (nr. 46) har gennem en anden leverandør opnået en besparelse på ca. 25 øre/kWh, og vil undersøge 

den mulige besparelse for grundejerforeningen. 
 
Konklusion: Forslaget blev trukket tilbage. Vi afventer det samlede forbrug og fremstiller i 2019 med opdaterede 
tal. 

  
8) Eventuelt 

a) Med henblik på at sænke udgiften til gartner, fremlagde Martin (nr. 40) sit oplæg til omlægning af 
fællesarealer med mindre vedligehold. Forslaget indeholder 1-2 årlige arbejdsdage, hvor vi selv står for en 
del af det udvendige vedligehold på fællesarealerne. 

• Vi bor i et smukt og ensartet område, og mange ønsker eller overkommer ikke mere omfattende 
havearbejde. Risiko for at kun de samme personer stiller op til arbejdsdagene. 

• ? Kunne en delmængde af gartnerens timer byttes til barkflis? Måske, men blandt andet solsorte spreder 
barkflis i jagten på føde, hvilket så kræver mere manuelt vedligehold. 

b) Kort orientering omkring problemet med kirkens gæster der parkerer langs Elsted Kirkevej, og gør passage til 
blandt andet Elstedgårde svær. Efter hændelsen med en brand blev menighedsrådet adviseret om 
hændelsen, med opfordring til at sikre områdets adgangsforhold. Dette er blevet taget alvorligt og kirken har 
fokus på sikkerhed og adgangsforhold. 
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Bilag 1 
Regnskab 2017 
 

  



 
Bilag 2  
Budget 2018 

Årskon-
Budget 2017 tingent Budget 2018

Kontingent, 33 parceller 105.600 3.200      

105.600 105.600

Budget 2017 Budget 2018

Snerydning og saltning -15.000 11.000
Møder og generalforsamling -3.200 3.200
Vedligeh. Fællesarealer -59.700 60.000
Diverse -1.000 1.000
Forsikring/div. Kontingent -6.400 6.400
El, belysning -12.000 16.000
Rep. Og vedligeh. Materiel 0 3.000
Vejfond -5.000 5.000

-102.300 105.600

Balance / overskud 3.300 0



Bilag 3 
Natbelysning 
 
Vi opnåede ikke den forventede besparelse på drift at udendørs belysning, gennem udskiftning af pærerne i 
vores pullerter til lavenergipærer.  

Derfor foreslår vi at områdets pullerter slukkes mellem kl. 1 og 5 om natten.  

Nedenstående regnestykke er meget generelt, men giver en indikation af den mulige besparelse. 

 

 

Besparelse områdelys 

Antal lamper 62 

Pære W 9 

kWh 0,558 

Timer/døgn 4 

kWh forbrug/døgn 2,232 

kWh forbrug/år 812,448 

Pris kr/KwH 2,5 

Årlig besparelse 2.031,12 

 

 

 

 

 


